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Kitüntetések
December 4-én Budakeszi két 
jeles dolgozója vette át a Pest 
Megyei Önkormányzat által 
odaítélt szakmai elismerés dí
ját, mint a közművelődés és 
közoktatás területén végzett ki
váló munkájuk elismerését. Pék 
Lajos, az Erkel Ferenc Művelő
dési Központ igazgatója volt 20 
esztendeig, dr. Dömötörné, 
Papp Hargita 1996 óta a Nagy 
Sándor József Gimnázium kine
vezett igazgatója.

Pék Lajos, 2004-től címzetes 
igazgató, vezető szakfőtanácsos

- A Pest Megyei Közgyűlés 
Közművelődési díjával tüntették 
ki. Tudomásom szerint a képvise
lő-testület terjeszti a megye elé a 
díjazásra javasoltak névsorát. Ez 
vajon ugyanaz a testület, amelyik 
nem szavazott bizalmat Önnek 
tavaly, mint az Erkel Ferenc Mű
velődési Központ igazgatójának?

- Bizonyára. Kicsit sajgó seb, 
de a lényeg a lakosok és a szakma 
elismerése. A díjak közül leg
büszkébb a Fekete Dió díjra va
gyok. Ezt a szakma ítéli oda min
den esztendőben egy kollektívá
nak és egy személynek, mi, mint 
az Erkel Ferenc Művelődési Köz
pont munkatársai 1999-ben kap
tuk meg.

- Húsz esztendő alatt nyil
ván egyéb elismerésben is része
sült.

-Visszafele haladva az időben 
novemberben a Pest Megyei Nép
művelők Egyesülete a megye négy 
nagy öregjét, - köztük engem - 
örökös tagnak fogadott, ami igen 
nagy megtiszteltetés. 1999-ben a 
Budakeszin élő Hámori József kul
tuszminisztertől vettem át a kul
tuszminisztérium Népművelésért 
díját. Díszokleveles tagja vagyok 
az Erkel Társaságnak.

Sok kedves élmény köt ehhez 
a házhoz. A kultúra politikamen
tességére mindig vigyáztam, ha 
jó volt egy ötlet, egy műsor, bár
kitől származott, kiviteleztük. 
Úgy gondolom, továbbra is foly

tatom a munkát, a kistérség érde
kében fogok lobbizni, hiszen 
uniós keretek között a kistérségi 
pályázatok kerülnek előnybe. A 
volt munkatársaim becsülettel 
folytatják a munkát az új vezető

irányításával is. Én pedig még 

egyel, tartozom: köszönetét 
mondok a családomnak, felesé
gemnek, aki átvette a fotózást 
tőlem, tartotta a hátországi 
frontvonalat.

Dr. Dömötörné Papp Hargita 
Nagy Sándor József 

Gimnázium, igazgató

- Az Arany János Pedagógiai 
díjat vette át, amihez gratulálok. 
A beszélgetést mégsem az isko
lavezetéssel kezdeném, hanem 
egy magánjellegű kérdéssel. Gyö
nyörű a neve. Hogyan kapta?

- Szüleim Erdélyből költöztek 
át a harmincas években. A szű- 
kebb hazára való emlékezéskép
pen adták nekem a nevet. Lá
nyom is viseli, de a Ladó-féle utó
név szótárban nem szerepel, így 
engedélyeztetnünk kellett.

- Milyen út vezette Budake
szire?

- A férjem építkezett itt és 
1983 óta vagyunk budakeszi la
kosok. Fizika szakos tanár va
gyok, 1986-tól folyamatosan eb
ben a gimnáziumban dolgozom, 
‘96-tól mint kinevezett igazgató.

- Régen a Pest megyei gim
náziumok között nem az elsők 
között emlegették gimnáziumot, 
az utóbbi időben viszont erősen 
fölfejlődött a főiskolai, egyetemi 
felvételt nyert tanulók létszámát 
tekintve. Mivel magyarázza?

- Nevelőtestületi határozat 
következtében, 1991 óta a test
nevelés tagozatot számítástech
nika tagozat váltotta föl. Az 
újabb profilmódosítás 2005 szep
temberében történt, nyelvi tago
zat indítására nyílt lehetőség. így 

ezt követően fél-fél osztály angol, 
illetve német nyelvet tanul heti 
12 órában. Ez óriási lehetőség a 
nyelvet tanulni szeretők részére 
Az itteni pedagógus gárda szak
mai felkészültsége biztosítja az 
oktatás magas színvonalát. Tavaly 
46 érettségiző diákunkból 34 ta
nulót vettek föl valamilyen felső
oktatási intézménybe. Az idén a 
II.,12. osztályosok közül 34-en 
már egy vagy két C típusú közép
fokú nyelvvizsgát szereztek. Eb
ben még nem szerepel a nyelvi ta
gozat eredménye. Vannak OKTV 
helyezett tanulóink, viszont az 
iskolánk nem rendelkezik élspor
tolókkal mint régen, csupán mo

zogni, sportolni szerető tanulók
kal.

- Milyen az iskola felszerelt
sége?

- Átlagos. Mint említettem, 

nincs nyelvi laborunk, a fejkvótát 
gyakran a számítástechnikai ok
tatás fejlesztésére fordítjuk. Mi
vel ez igen költségigényes, állan
dóan pályázunk. Az elmúlt hé
ten pályázat, alapítványi támoga
tás, az I %-os felajánlásokból és 
a fejkvótából sikerült 23 új szá
mítógépet beszereznünk, amire 
égető szüksége volt az iskolának. 
Kétszintű érettségit ugyanis csak 
akkor tarthatunk, ha megfelelő 
számú és felszereltségű géppark
kal rendelkezünk.

- Saját érdemének tekinti az 
elismerést?

- Az oktatás csapatmunka, a 
díj a tantestület elismerése is. 
Mindannyian tisztességes, lelki
ismeretes munkát végzünk, leg
főbb elvünk a minőség.

- Ha lenne teljesíthető kíván
sága, mi lenne az?

- Sok okos gyereket kívánok 
egy felújított iskolába.

Hegedűs Ira


